
DLACZEGO FREKWENCJA SZKOLNA JEST TAK WAŻNA? 
 

Niezakłócona frekwencja szkolna jest bardzo istotna, umożliwiając dziecku 

wykorzystanie swojego potencjału oraz uzyskanie jak najlepszego startu w życiu. 

Poniżej wymieniono tylko niektóre kluczowe powody, dla których tak ważne 

jest uczęszczanie dziecka do szkoły: 

• Aby się uczyć 

• Aby się bawić i zawierać nowe przyjaźnie 

• Aby zrozumieć, czym jest odpowiedzialność 

• Aby doświadczać w życiu nowych rzeczy 

• Aby uczyć się o innych kulturach, religiach, narodowościach 

• Aby zdobywać osiągnięcia 

• Aby uzyskiwać kwalifikacje 

• Aby rozwijać nowe umiejętności 

• Aby budować pewność siebie 

Młode osoby, które notorycznie opuszczają zajęcia szkolne bez 

uzasadnionego powodu częściej popadają w izolację w stosunku do swoich 

przyjaciół, mają gorsze wyniki na egzaminach i/lub angażują się                                      

w zachowania antyspołeczne. 

 

 DZIECKO MOŻE BYĆ NIEOBECNE W SZKOLE, JEŻELI: 

• Jest chore. 

• Zostało zabrane na wizytę u lekarza lub w szpitalu. 

• Jeżeli dziecko bierze udział w jakimś rodzaju aktywności i szkoła z góry 

się na to zgodziła. 

• W przypadku śmierci osoby bliskiej dziecku. 

• W domu lub rodzinie doszło do kryzysu lub poważnych problemów 

 

 



Aby liczył się każdy dzień: co można zrobić, by pomóc? 

• Należy pamiętać o konsekwencjach regularnych nieobecności – opuszczone dni 

nauki to opuszczone szanse. 

• Należy planować rodzinne wakacje na okres poza nauką szkolną. 

• Należy starać się umawiać na mniej pilne wizyty u lekarza i dentysty poza 

godzinami nauki szkolnej, a jeżeli konieczna jest wizyta w ciągu godzin nauki, 

należy starać się, aby dziecko jak najszybciej wróciło do szkoły. 

• Należy wypracować odpowiedni porządek zajęć rano i wieczorem, aby dziecko 

było przygotowane na czekający je dzień nauki; buduje się tym samym właściwe 

nawyki punktualności i dobrej frekwencji. 

• Należy angażować się w edukację dziecka i sprawy szkolne – zadając 

pytania. 

• Należy powiadamiać szkołę, jeżeli dziecko jest nieobecne z powodu choroby 

lub z innej przyczyny. 

• Należy omawiać wszelkie problemy lub trudności ze szkołą. 

 

Co zrobić jeżeli moje dziecko boi się lub stresuje pójściem do szkoły? 

Państwa dziecko ma prawo do edukacji oraz aby być w szkole bezpieczne                       

i zadowolone. Czasami jednak z wielu różnych powodów dzieci odczuwają 

zdenerwowanie lub stres związane z pójściem do szkoły. 

Mogą Państwo uznać, że pozwolenie dziecku na opuszczenie dnia nauki jest 

skutecznym rozwiązaniem, niestety nie pomoże to w pokonaniu problemu. Ważna 

jest rozmowa ze szkołą w przypadku pojawienia się takiej przeszkody. 

Szkoła powinna być pierwszym punktem kontaktu. Działa  również wiele 

instytucji, które mogą udzielić Państwu profesjonalnej pomocy i porady. 

 tygodnie nauki w 

pierwszych latach edukacji, 

maj 


